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Gribskov: Der er ikke umiddelbart andre løsninger klar i skuffen, hvis kystikringsprojektet  
Nordkystens Fremtid glider ud i sandet som følge af ekstraomkostninger, som kommunerne ikke kan betale. 

Af Camilla Nissen
camilla.nissen@sn.dk

D et er nødvendigt, at 
Staten kommer på ba-
nen med flere penge, 

hvis det fælleskommunale 
kystsikringsprojekt Nordky-
stens Fremtid skal blive ført 
ud i livet. Det er budskabet fra 
borgmestrene i både Halsnæs, 
Gribskov og Helsingør, som 
fredag tager til møde med mil-
jøminister Magnus Heunicke. 

Borgmestrenes ærinde er 
at få ministeren til at forstå, 
at kommunerne ikke af egne 
budgetter kan finansiere en 
ekstraudgift på mange milli-
oner til at bygge undersøiske 
stenrev som kompensation 
for et Natura2000 område 
med naturlige stenrev, som 
man mener vil lide skade af 
sandfodringen. 

Og fra borgmester Bent 
Hansen (V) lyder det før 
mødet, at der ikke ligger en 
anden plan klar i skuffen, hvis 
projektet kuldsejler som følge 
af ekstraregningen.

- Hvis det skal blive ved 
at have gang på jord, er det 
nødvendigt med hjælp fra 
Staten. Ellers lader vi naturen 
klare det - det er jo naturens 
gang, hvis man ikke gør noget. 
Men det er vi ikke så glade 
for. For hvis vi ikke gør no-
get, forsvinder f.eks. Rågeleje 
Strandvej jo med tiden. I dag 
er det private lodsejere, der 
tager sig af kystsikringen - og  
her skulle Nordkystens 
fremtid gøre kystbeskyttel-
sen mere ensartet, siger Bent 
Hansen.

Hvad er alternativet til 
Nordkystens Fremtid?

- At det kører, som det har 
gjort i mange år. Men nu har 
vi jo aftalt, at vi laver det her 
projekt kommunerne imellem, 
og nu ændrer forudsætnin-
gerne sig med denne ekstra 
udgift, og derfor skal vi afta-
le, hvad vi så gør, siger Bent 
Hansen.

- Men jeg er optimist in-
den mødet, nu når vi tager 
tre borgmestre ind til møde 
med ministeren. Jeg vil håbe, 
at det er et afgørende møde - 
for ellers glider det hele nok 
ud i sandet, siger han.

Ingen sand flyttet endnu
Han undrer sig over, at man 
ikke for mange år siden blev 
bekendt med, at et Natu-

ra2000 område kom i klem-
me.

- Det kunne vi have fået 
at vide for længe siden, og 
projektet har snart 10 års 
fødselsdag. Vi har brugt 35-
40 millioner kroner indtil vi-
dere, og vi har ikke flyttet så 
meget som en trillebør sand, 
siger Bent Hansen.

Han peger på, at de 68 mil-
lioner kroner i tilskud, man 
har fået tilsagn om fra Staten, 
først udløses, når projektet 
går i gang. Så regningen for 
projekteringen står for kom-
munernes egen regning. 

Han slår også fast, at det 
ikke er muligt at finde de 
ekstra penge i kommunernes 
egen kasse.

- Vi kan ikke tage de eks-
tra midler af kommunekassen 

eller pålægge borgerne at be-
tale for det. Der er jo vedtaget 
forskellige betalingsnøgler i 
de tre kommuner, men nu 
er der jo så et helt nyt be-
regningsgrundlag, som skal 
behandles igen i byrådene til 
efteråret - men nu skal vi jo 
i første omgang se, hvad mi-
nisteren siger på fredag. Lige 
nu vil Staten maksimalt give 
50 procent i støtte, men det 
er jo ikke lige meget, om det 
er 50 procent af 100 millioner 
eller af 200 millioner kroner, 
siger borgmesteren.

Projektet har gennem 
mange år været debatte-
ret flittigt, og der er man-
ge holdninger til, hvorvidt 
sandfodring er den rette 
metode at bruge mod kyst- 
erosion på Nordkysten eller 

ej. Senest kunne man i onsda-
gens udgave af Frederiksborg 
Amts Avis læse en kronik af 
Ole Juul Jensen, der har 48 
års erfaring med vandbygning 
og kyster fra bl.a. COWI. Han 
skriver blandt andet, at der 
ikke gives en videnskabelig 
forklaring på, at det skulle 
være nødvendigt at kompen-
sere de naturlige stenrev, og at 
han ikke mener, sandfodring 
vil skade havmiljøet.

Håb om flere penge  
til kystsikring: Ingen plan b

Borgmestrene skal nu til 
møde med miljøministeren 
i håb om at få hjælp til 
kystsikringsprojektet 
Nordkystens Fremtid. 
Billedet her er fra Vejby 
Strand. Foto: Lars Skov.
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Torsdag

20.00-22.00 
Kulturhavn Gilleleje: Jam 
Upstairs med sanger Hanne 
Christensen

20.00 
Esbønderup Kirke: Sommer-
koncert - Linnéa Villén, fløjter 
og Alan Sjølin, guitar

Fredag

20.00 
Det Hvide Hus, Gilleleje: The 
Early Birds

 
 
 
 
 
 
 
 
Torsdag

Gilleleje Bio

15.00 Greatest Days

15.30 Viktor mod verden

17.30 Book Club 2: Turen går til 
Italien (premiere)

17.45 En frokost på bjerget

20.00 Anden akt

20.00 Min enestående mor 
(premiere)

Tisvilde Bio

20.00 Kolibrien

Fredag 

Gilleleje Bio

15.00 En frokost på bjerget 
(seniorbio)

15.00/20.00 Min enestående 
mor

17.30 Barbie

17.30 Book Club 2: Turen går 
til Italien

20.00 Anden akt

Tisvilde Bio

20.00 Kolibrien

Det sker

Villa på Jydebjergvej 18, Græ-
sted, solgt for 6.495.000 kr. d. 
03-08-2023

Villa på Pårupvej 76, Græsted, 
solgt for 1.700.000 kr. d. 04-
07-2023

Landejendom på Granbak-
kevej 4, Græsted, solgt for 
6.300.000 kr. d. 14-02-2023

Villa på Langørevej 6E, Græ-
sted, solgt for 2.995.000 kr. d. 
23-03-2023

Fritidshus på Ammekær 59, 
Gilleleje, solgt for 1.350.000 kr. 
d. 01-06-2023

Kilde: Boliga.dk

Af Camilla Nissen
camilla.nissen@sn.dk

Gilleleje: Hvis det går godt, 
er det idéen, at det skal bli-
ve en tradition, som runder 
sommeren i Gilleleje af.

Sådan siger Morten Ul-
rik Jørgensen fra Det Hvide 
Hus, en af arrangørerne bag 
musik-arrangementet Musik 
på Broen, som finder sted på 
lørdag i Gilleleje fra klokken 
13.30.

Her kan man opleve musik 

på tre forskellige scener, hen-
holdsvis på den store scene på 
kulturbroen, i Det Hvide Hus 
og i Mezzaninen i Kulturhavn 
Gilleleje.

Mange bands
Første band på scenen er ban-
det A Rush of Cold Play, og 
senere spiller She Funk, mens 
Gasbox slutter af på den store 
scene klokken 21.00.

Ind i mellem disse bands 
er der musik i Det Hvide Hus 
med The What og Up North.

På Mezzaninen kan man 
desuden opleve bandet The 
Irish Mist.

-  Hver gang, der har været 
musik på den store scene, har 
vi musik i haven hos os. Idéen 
er, at vi har et samarbejde mel-

lem Kulturhavnen, Bolværket, 
der serverer mad, samt Det 
Hvide Hus og Café ved Bro-
en. På den måde får man en 
synergieffekt. Så det er for 
at konfirmere samarbejdet 
-  vi er samarbejdspartnere 

og ikke konkurrenter, siger 
Morten Ulrik Jørgensen, som 
har haft en god sæson i Det 
Hvide Hus.

- Vi har haft 15-16 koncer-
ter, og de 13 har været udsolgt. 
Selv lørdag, hvor regnen væl-
tede ned, havde vi udsolgt. 
Der kan vi godt mærke, at folk 
godt kan lide det strøg, der er 
skabt, med en række caféer 
og så musik hos os, siger han.

Arrangementet er drevet 
af frivillige fra blandt andet 
Kulturhavnen.

Så er der  
Musik på Broen 

Musik på Broen er et 
samarbejde melllem en 
række aktører i Gilleleje. 
Foto: Jan F. Stephan.

 ’Vi har brugt 35-40 
millioner kroner indtil 
videre, og vi har ikke 
flyttet så meget som 
en trillebør sand

Bent Hansen (V), 
borgmester


